Allocation of seats for the 2024 FIA Karting World Cup - OK-N

In mid-September 2024, the first OK-N FIA Karting World Cup will take place at PF International in the United Kingdom. This date will mark the end of the initial launch phase of this new category created by the CIK-FIA in 2022. This World Cup will be run as part of the most prestigious event of the season: the Mondokart FIA Karting World Championship - OK & Junior. The CIK-FIA is reserving 31 of the 36 places available for ASNs that have supported the development of OK-N through competitions launched either in 2023 or 2024. 

Intended for national championships, the OK-N is based on a technical definition of its engines which facilitates the participation of a large audience in each country. The OK-derived powertrains provide performance and reliability within a controlled budget. The large number of manufacturers involved guarantees the quality of the engines themselves as well as a healthy regulation of selling prices and operating costs within a free market. The specific race format contributes, in accordance with the wishes of the CIK-FIA, to the spirit of OK-N with competition concentrated on a major event, the use of a single chassis, a single engine and just 6 tyres.  

Since this World Cup is not part of an Arrive & Drive program, the drivers will have to come with their own chassis and engine.

The CIK-FIA has determined the number of places allocated per country according to strict rules. All ASNs hosting a 2024 national title on OK-N equipment will receive two places for the top two Drivers classified in their Championship. 

France, which has proposed an OK-N programme in 2023 and the "Road to OK-N World Cup" competition organised in support of the Mondokart FIA Karting World Championship in 2023, will receive 3 places for their first three drivers. 

The African Karting Cup, which took place in South Africa last February, has also been allocated 3 places because of the way it brings together several countries. 

Should any top-two or top-three Drivers waive their right to enter, substitutions may be made for other drivers, subject to the number of places available per championship and in the order of the rankings concerned.

	Country
	ASN
	Places available

	BRA – Brazil
	CBA
	2

	CHN – China
	CAMF
	2

	CYP - Cyprus 
	CAA 
	2

	DEU - Germany 
	DMSB 
	2

	FRA - France 
	FFSA 
	3

	HUN - Hungary 
	MNASZ 
	2

	ITA - Italy 
	ACI 
	2

	Road to the OKN World Cup 
	ACI
	3

	LTU - Lithuania 
	LKF 
	2

	MEX - Mexico 
	OMDAI 
	2

	POL - Poland 
	PZM 
	2

	UZB - Uzbekistan 
	NAFKU 
	2

	ZAF - South Africa
	MSA 
	2

	African Karting Cup 
	multiple 
	3

	
	total 
	31


- Total places allocated: 31

The remaining five places (or more, if the 31 places above are not requested by the first closing date for entries on Wednesday 14 August) will be allocated in proportion to the number of participants in each 2024 National Championship. A second closing date has been set on Wednesday 21 August for remaining avalaible seats.

Attribution des places pour la Coupe du Monde FIA Karting OK-N 2024

A la mi-septembre 2024 se déroulera au Royaume-Uni sur le circuit de PF International la première Coupe du Monde FIA Karting OK-N. Cette date marquera le terme de la phase initiale de lancement de cette nouvelle catégorie créée par la CIK-FIA en 2022. Cette Coupe du Monde se disputera dans le cadre de l’épreuve la plus prestigieuse de la saison : le Championnat du Monde FIA Karting Mondokart - OK & Junior. La CIK-FIA réserve 31 places sur les 36 disponibles aux ASN ayant soutenu le développement de l’OK-N à travers des Compétitions lancées soit dès 2023, soit en 2024. 

Destinée aux Championnats nationaux, l’OK-N s’appuie sur une définition technique de ses moteurs facilitant la participation d’une large audience dans chaque pays. Les mécaniques dérivées de celles de l’OK apportent performance et fiabilité dans un cadre budgétaire maîtrisé. La pluralité des constructeurs impliqués garantit la qualité des moteurs eux-mêmes ainsi qu’une saine régulation des prix de vente et des coûts d’exploitation au sein d’un marché libre. Le format de course spécifique contribue, selon les vœux de la CIK-FIA, à l’esprit de l’OK-N avec une compétition concentrée sur un évènement majeur, l’utilisation d’un seul châssis, d’un seul moteur et de seulement 6 pneumatiques.  

Comme cette Coupe du Monde ne fait pas partie d'un programme Arrive & Drive, les pilotes devront venir avec leur propre châssis et leur propre moteur.

La CIK-FIA a déterminé le nombre de places attribuées par pays en fonction de règles strictes.  Toutes les ASN instaurant un titre national 2024 sur du matériel OK-N reçoivent 2 places pour les deux premiers Pilotes classés dans leur Championnat. 

La France qui a proposé un programme OK-N en 2023 et la Compétition « Road to OK-N World Cup » organisée en support du Championnat du Monde FIA Karting Mondokart en 2023 reçoivent 3 places pour leurs trois premiers Pilotes classés. 

En raison de son aspect fédérateur entre plusieurs pays, la Coupe d'Afrique de Karting disputée en Afrique du Sud en février dernier se voit également attribuer 3 places. 

Dans le cas où des Pilotes du Top2 ou du Top3 renonceraient à leur droit d'inscription, des substitutions pourront être effectuées pour d'autres pilotes, dans la limite des places disponibles par championnat et dans l'ordre des classements concernés.

	Pays
	ASN
	places attribuées

	BRA - Brésil
	CBA
	2

	CHN - Chine
	CAMF
	2

	CYP - Chypre
	CAA
	2

	DEU - Allemagne
	DMSB
	2

	FRA - France
	FFSA
	3

	HUN - Hongrie
	MNASZ
	2

	ITA - Italie
	ACI
	2

	Road to the OKN World Cup
	ACI
	3

	LTU - Lituanie
	LKF
	2

	MEX - Mexique
	OMDAI
	2

	POL - Pologne
	PZM
	2

	UZB - Ouzbékistan
	NAFKU
	2

	ZAF - Afrique du Sud
	MSA
	2

	African Karting Cup
	multiple 
	3

	
	total
	31


- Total des places réservées : 31

Les cinq places restantes (ou plus, si les 31 places ci-dessus ne sont pas demandées à la première date de clôture des inscriptions, le mercredi 14 août) seront attribuées au prorata au nombre de participants à chaque championnat national 2024. Une seconde date de clôture a été fixée au mercredi 21 août pour les places encore disponibles.

